

OPEN NATIONAL CALL FOR TENDERS 3 NOV 2024
N°. *005*... /AONO/APN/CIPM/2024 OF.....
FOR THE PROVISION OF SECURITY SERVICES TO THE NATIONAL PORTS AUTHORITY FOR
THE 2025-2026 FINANCIAL YEARS, IN URGENT PROCEDURE

1- Purpose of the Call for Tenders

The General Manager of the National Ports Authority (APN), Project Owner, hereby launches, an Open National Call for Tenders for the provision of security and safety services for the 2025 and 2026 financial years.

2- Nature of Services

The services to be carried out consist of a single lot. They shall include the provision of security services at APN's head office, the Douala, Kribi, and Limbe branches, the residences of the Board Chairman, the General Manager and the Deputy General Manager in Yaoundé.

The scope of these services is detailed in the Terms of Reference (TOR) of this Tender File (Document No. 5).

3- Allotment

The services, made up in a single (01) lot, shall be distributed as follows:

- Station No. 1: Premises of APN (Head Office);
- Station No. 2: Official residence of the Board Chairman of APN;
- Station No. 3: Official residence of the General Manager;
- Station No. 4: Official Residence of the Deputy General Manager of APN;
- Station No. 5: The premises of APN branch Douala;
- Station No. 6: The premises of APN branch Kribi;
- Station No. 7: The premises of APN branch Limbe.
- Station No. 8: The premises of APN archives.

4- Estimated Cost

The estimated cost of the services is 70,000,000 (seventy million) FCFA, All Taxes Included, for the two years (2025-2026) that is a binding part 2025 worth 35 000 000 (thirty-five million) FCFA all tax included and a conditional part 2026 worth 35 000 000 (thirty-five million) FCFA all tax included.

5- Execution Period

The maximum period provided for by the Project Owner for the performance of the services under this Call for Tenders is twenty-four (24) months (2025-2026), from 1st January 2025.



6- Participation and origin

Participation in this Call for Tenders is open, on equal conditions, to Service Providers established in the Republic of Cameroon, with proven expertise in security services, and meeting the conditions laid down by the regulations in force.

7- Financing

The services under this Call for Tenders shall be financed by the budget of the National Ports Authority, 2025-2026 financial year.

8- Submission mode

The submission mode selected for this consultation is online or offline. However, if both options are available, the bidder cannot use both online and offline modes

Bid bond

Under pain of rejection, each bidder shall attach to his administrative documents a bid bond established by a first-class bank or a financial institution approved by the Ministry in charge of Finance and listed in document n°13 of the Tender File for an amount of 1 400 000 (one million four hundred thousand) FCFA paid by hand and valid for thirty (30) days beyond the limit of validity of bids.

The stamped bid bond must be accompanied by a deposit receipt issued by the Deposit and Consignments Fund (CDEC) upon opening of the bids. The absence of one of these documents when opening the bids will result in the rejection of the Tender. In the event that and, under the conditions required by the regulations in force, a bank check or certified check is produced in place of a bond, it must be made payable to the CDEC on behalf of the General Manager of the National Ports Authority (PO).

The absence of a bid bond issued by a first-rate bank or a first-class financial organization authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in the context of public contracts will result in the outright rejection of the offer. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned shall be considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session shall not be admitted.

10- Consultation of Tender File

The Tender File can be consulted free of charge during working hours, upon publication of this Tender Notice, at the Sub department of Supplies, Contracts and Insurance of the National Ports Authority, CAA Building, (1st Floor, Room 05), 20th May Avenue, PO. Box: 11538 Yaoundé, Contact: (237) 222.23.73.16 / 222.23.73.17 Fax: (237) 222.23.73.14.

It can also be consulted online on the COLEPS platform at the following addresses <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, on the ARMP website (www.arpmp.cm). 



11. Acquisition of the Tender File

The hard copy of the Tender File can be obtained from the Sub-department of Supplies, Contracts and Insurance, 1st Floor, Room 5, CAA Building, 20th May Avenue, P.O. Box: 11538 Yaoundé, Contact: (237) 222.23.73.16 / 222.23.73.17 Fax: (237) 222 23 73 14, on presentation of a receipt attesting the payment of a non-refundable sum of seventy thousand (70,000) FCFA, in the "CAS-ARMP" Special Account No. 335988, opened at BICEC.

The soft copy of the Tender File can also be obtained by downloading free of charge from the addresses indicated above. However, submission by physical or electronic means is conditional on payment of the Tender File purchase fees.

12. Submission of Bids

Each bid shall be drafted in English or French.

- For offline submission, the bid presented in six (07) copies, including one (01) original and six (06) copy labelled as such, shall reach the Sub-department of Supplies, Contracts and Insurance, at CAA Building, 20th May Avenue, P.O. Box: 11538 Yaoundé, contact: (237) 222.23.73.16/ 222.23.73.17 Fax: (237) 222 23 73 14, no later than at 1 pm (local time), and shall be labelled as follows:

13 DEC 2024

OPEN NATIONAL CALL FOR TENDERS
N°. 005 /AONO/APN/CIPM/2024 OF 13 NOV 2024

FOR THE PROVISION OF SECURITY SERVICES TO THE NATIONAL PORTS AUTHORITY FOR
THE 2025-2026 FINANCIAL YEARS, IN URGENT PROCEDURE

"To be opened only during the tender opening session".

13. Admissibility of Bids

The administrative documents, the technical bid and the financial bid must be placed in different separate envelopes and delivered in a sealed envelope.

The Project Owner shall not receive:

envelopes bearing information on the identity of the bidders;

bids received after the submission deadlines and times;

bids without indication of the identity of the Call for Tenders;

bids that do not comply with the submission method;

failure to respect the number of copies indicated in the RPAO or bids presented only in copies.

Any incomplete tender that does not comply with the specifications of the Tender File shall be declared inadmissible. Especially, the absence of the bid bond issued by a first-rate banking institution approved by the Ministry in charge of Finance to issue bonds in the field of public contracts or non-compliance with the models of the documents in the Tender File, will result in the pure and simple rejection of the offer without any recourse. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned shall be considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session shall not be admitted. 



14. Opening of Bids

The opening of bids shall take place in one phase. The opening of administrative, technical and financial bids shall take place on ~~13 DEC 2024~~ at 2 pm (local time), by the Internal Tenders Board of the National Ports Authority, in the Conference Room of APN, 1st floor of CAA Building, 20th May Avenue, Yaoundé.

Only bidders can take part in this bid opening session or be represented therein by a duly mandated person of their choice even in the case of a company group.

Under penalty of rejection, the required documents from the administrative file must be produced in originals or certified true copies by the issuing service or competent administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Regulations of the Call for Tenders. They must date less than three (03) months from the original date of submission of offers or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender.

In case of absence or non-compliance of a document of the administrative file 48 hours after the bids opening session, the offer shall be rejected.

15. Evaluation Criteria

Evaluation criteria are as follows:

15.1 Eliminary Criteria

Eliminatory criteria set the minimum conditions to be met to be admitted to the evaluation according to essential criteria. They should not be subject to rating. Failure to comply with these criteria will result in the rejection of the bidder's offer.

They include:

Eliminatory criteria related to the administrative documents	
1	Absence of the stamped bid bond at the opening of bids;
2	Failure to submit a document of the administrative file deemed non-compliant or absent (except the bid bond) beyond the 48 (forty-eight) hours deadline after the opening of bids);
3	False declarations, fraudulent schemes or forged documents
Eliminatory criteria related to the technical offer	
1	Absence of the sworn statement for not having abandoned a contract during the last three years;
2	non-compliance with the bid file format for online submissions
3	absence of approval from the competent authority;
4	Absence of the dated and signed Integrity Charter;
5	Absence of the dated and signed commitment statement to comply with environmental and social clauses;
6	Non conformity of submission mode;
7	Technical score below 6 yes/8, that is 75% ;
Eliminatory criteria related to the financial offer	
1	Absence of a quantified unit price in the financial offer;
2	Absence of an element of the financial offer (the submission, the BPU, DQE);
3	Absence of a sealed financial offer to be submitted to ARMP;

15.2- Essential criteria

The technical offers shall be evaluated on the binary method according to the following criteria:

Essential criteria	BINARY RATING YES/NO
General presentation of the bid	YES/NO
Bidder's general references in similar achievements	YES/NO
Methodology proposed for carrying out the services in relation to the scope of the ToR's	YES/NO
Equipment and intervention capacity in the event of attack	YES/NO
Personnel proposed for carrying out the service	YES/NO
Planning and schedule for carrying out the service	YES/NO
Bidder's financial capacity	YES/NO
Proof and acceptance of the market conditions (CCAP and ToR) duly signed on each page and dated on the last pages with the status of the signatory and his stamp preceded by the words "Read and Approved".	YES/NO
TOTAL OF YES OUT OF 8	

The qualification rate for technical offers is set at 6 yes/8, that is 75%.

Award of contract

The Project Owner will award the contract to the tenderer who has submitted an offer meeting the required technical and financial qualification criteria and whose bid has been evaluated as the best by combining the technical and financial criteria.

17. Maximum number of lots:

The contract shall be made up of one single lot.

18. Bid Validity Duration

The bidders shall remain bound by their bid for a period of ninety (90) days, with effect from the deadline determined for the submission of bids.

19. Additional Information

Any additional information can be obtained, during working hours, from the Sub-department of Supplies, Contracts and Insurance, CAA Building, (1st Floor, Room 05), 20th May Avenue, PO. Box: 11538 Yaoundé, telephone : (237) 222 23 73 16/222 23 73 17 Fax. (237) 222 23 73 14 or online on the COLEPS platform in the following addresses: <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> or any other electronic means indicated by the Project Owner. 



20. Fight against corruption and malpractices

For any denunciation of practices, facts or acts of attempted corruption, please call CONAC at number 1517, the Public Contract Authority (MINMAP) (SMS or call) at the numbers: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, or the Project Owner at number (237) 222 23 73 16 / 222 23 73 17. *82*

Yaounde, 13 NOV 2024

THE GENERAL MANAGER

Copies:

- MINMAP (for information);
- ARMP (for publication and archive)
- CIPM Chairman (for information);
- CIPM/ APN (for archive).

[Signature]

[Circular Stamp: APN - A.P.N. - Directeur Général]

Goupeke Louis

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT¹ 3 NOV 2024
N°005/AONO/APN/CIPM/2024 DU
POUR LA REALISATION DES PRESTATIONS DE GARDIENNAGE A L'AUTORITE PORTUAIRE
NATIONALE (APN), AU TITRE DES EXERCICES BUDGETAIRES 2025 ET 2026, EN PROCEDURE
D'URGENCE.

1- Objet de l'Appel d'Offres

Le Directeur Général de l'Autorité Portuaire Nationale (APN), Maître d'Ouvrage, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les prestations de gardiennage, au titre des exercices budgétaires 2025 et 2026.

2- Consistance des prestations

Les prestations à réaliser sont constituées d'un lot unique.

Les prestations consistent à assurer le gardiennage de l'immeuble siège, des antennes de Douala, Kribi, Limbé et des résidences de logement du Président du Conseil d'Administration, du Directeur Général et du Directeur Général Adjoint à Yaoundé.

La consistance de ces prestations est détaillée dans les Termes de Référence (TDR) du présent DAO (Pièce N°5).

3- Tranches/Allotissement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres sont constituées d'un lot unique, décomposées ainsi qu'il suit:

- Poste n°1 : Le gardiennage des locaux de l'APN (siège);
- Poste n°2 : Le gardiennage du logement de fonction du Président du Conseil d'Administration de l'APN;
- Poste n°3 : Le gardiennage du logement de fonction du Directeur Général de l'APN;
- Poste n°4 : Le gardiennage du logement de fonction du Directeur Général Adjoint de l'APN ;
- Poste n°5 : Le gardiennage des locaux de l'Antenne APN de DOUALA ;
- Poste n°6 : Le gardiennage des locaux de l'Antenne APN de KRIBI ;
- Poste n°7 : Le gardiennage des locaux de l'Antenne APN de LIMBE ;
- Poste n°8 : Le gardiennage des locaux de magasin des archives de l'APN.

4- Coût Prévisionnel

Le coût prévisionnel est de soixante-dix millions (70.000.000) Francs CFA Toutes Taxes Comprises (TTC) pour les deux année (2025-2026), soit une tranche ferme 2025 de trente-cinq millions (35 000 000) de Francs CFA Toutes Taxes Comprises (TTC) et une tranche conditionnelle 2026 de trente-cinq millions (35 000 000) de Francs CFA Toutes Taxes Comprises (TTC).



5- Délai prévisionnel de réalisation des prestations

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation desdites prestations est de vingt-quatre (24) mois (2025-2026), à compter du 1^{er} janvier 2025.

6- Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte, à égalité de conditions, aux Prestataires installés au Cameroun ayant une expertise avérée dans le domaine de gardiennage et remplissant les conditions prévues par la réglementation en vigueur.

7- Financement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres National Ouvert sont financées par le budget de l'APN - Exercices 2025-2026.

8- Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est en ligne ou hors ligne. Toutefois, lorsque les deux possibilités sont ouvertes le soumissionnaire ne peut utiliser à la fois le mode en ligne et le mode hors ligne.

9- Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, un cautionnement de soumission, acquitté à la main, délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministère chargé des Finances, pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics, dont la liste figure dans la pièce 13 du DAO et valable pendant 30 jours au-delà de la date limite de validité des offres. Le montant de la caution s'élève à un million quatre cent mille (1 400 000) Francs CFA.

La caution de soumission timbrée doit être accompagnée d'un récépissé de consignation délivré par la Caisse des Dépôts et des Consignations (CDEC) à l'ouverture des plis. L'absence de l'une de ces pièces à l'ouverture des plis entraînera le rejet de l'Offre.

Au cas où et, dans les conditions requises par la réglementation en vigueur, un chèque-banque ou chèque certifié est produit en lieu et place d'un cautionnement, il doit être libellé à l'ordre de la CDEC pour le compte du Directeur Général de l'Autorité Portuaire Nationale (MO).

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.



10- Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier physique peut être consulté gratuitement aux heures ouvrables, dès publication du présent avis, auprès de la Sous-Directeur des Affaires Communes, des Marchés et des Assurances de l'APN à l'Immeuble CCA (1^{er} étage, Porte 05), Boulevard du 20 mai, BP 1138 Yaoundé, Tél. (237) 222 23 73 16/222 23 73 17, Fax. (237) 222 23 73 14, dès publication du présent avis.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>, sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

11- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

La version physique du Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenue auprès de la Sous-Direction des Affaires Communes, des Marchés et des Assurances de l'APN à l'Immeuble CAA (1^{er} étage, Porte 115), Boulevard du 20 Mai, BP 11538 Yaoundé Tél : (237) 222 23 73 16 / 222 23 73 17, Fax: (237) 222 23 73 14, sur présentation de la quittance de versement d'une somme non remboursable de soixante-dix mille (70 000) FCFA payée dans le Compte spécial CAS-ARMP N° 335988 ouvert à la BICEC.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DAO par téléchargement gratuit aux adresses sus indiquées. Toutefois, la soumission par voie physique ou électronique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12- Remise des offres

Chaque offre est rédigée en français ou en anglais.

- Pour la soumission hors ligne, l'offre en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, devra parvenir de la Sous-Direction des Affaires Communes, des Marchés et des Assurances à l'Immeuble CAA (1^{er} étage, Porte 05), Boulevard du 20 Mai, BP 11538 Yaoundé Tél: (237) 222 23 73 16 / 222 23 73 17, Fax: (237) 222 23 73 14, au plus tard le... 13 DEC 2024 à 13 heure locale, et devra porter uniquement la mention:

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°005 /AONO/APN/CIPM/2024 DU 13 NOV 2024

POUR LA REALISATION DES PRESTATIONS DE GARDIENNAGE A L'AUTORITE PORTUAIRE NATIONALE (APN), AU TITRE DES EXERCICES BUDGETAIRES 2025 ET 2026, EN PROCEDURE D'URGENCE.

«A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT»

13 - Recevabilité des plis

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage:

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires ;
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;

- les plis sans indication de l'adresse de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission ;

Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies;

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14- Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en un temps.

L'ouverture des enveloppes contenant les pièces administratives les offres technique et financière aura lieu le...~~1.3.DEC.2024~~ à 14 heures, heure locale, par la Commission Interne de Passation des Marchés placée auprès de l'APN dans la Salle du Conseil d'Administration de l'APN, 1er étage, de l'Immeuble CAA.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprise.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

15- Critères d'évaluation

Les critères d'évaluation sont les suivants :

15.1 - Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Ils ne doivent pas faire l'objet de notation. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment de :

Critères éliminatoires relatifs au dossier administratif	
1	l'absence du cautionnement de soumission timbré à l'ouverture des plis ;
2	la non production au-delà du délai de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente (excepté le cautionnement de soumission) ;

[Signature]

[Signature]

3	des fausses déclarations, manœuvres trompeuses ou des pièces falsifiées.
Critères éliminatoires relatifs à l'offre technique	
1	l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des marchés au cours des trois (03) dernières années ;
2	le non-respect du format de fichier des offres pour les soumissions en lignes;
3	l'absence de l'agrément d'exercice de l'activité de gardiennage en République du Cameroun signé par l'autorité compétente ;
5	l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
6	l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;
7	la non-conformité du mode de soumission ;
8	Note technique inférieure à 6 Oui /8, soit 75%.
Critères éliminatoires relatifs à l'offre financière	
1	l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
2	l'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE);
3	l'absence de l'offre financière témoin et scellé à remettre à l'ARMP.

15.2- Critères essentiels

Les offres techniques seront évaluées sur la méthode binaire selon les critères suivants :

Critères essentiels	NOTATION BINAIRE OUI/NON
Présentation générale de l'offre	Oui/Non
Références de l'entreprise dans les réalisations similaires	Oui/Non
Méthodologie proposée pour la réalisation des prestations par rapport à la consistance des TDR	Oui/Non
Moyens matériels et facilités d'intervention en cas d'agression	Oui/Non
Personnel proposé pour la réalisation des prestations	Oui/Non
Planning et calendrier de réalisation des prestations	Oui/Non
Capacité financière du soumissionnaire	Oui/Non
Preuves d'acceptation des conditions du Marché (CCAP et TDR dûment paraphés à chaque page signés et datés aux dernières pages avec la qualité du signataire et son tampon précédées de la mention « lu et approuvé »)	Oui/Non
TOTAL DE OUI sur 8	

Le seuil de qualification des offres techniques est fixé à 6 Oui /8, soit 75%.

16- Mode d'attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre aura été évaluée la moins disante par combinaison des critères techniques financiers.

17- Nombre maximum de lots

Ledit marché est constitué d'un lot unique. 

18- Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite initiale fixée pour la remise des offres.

19- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès de la Sous-Direction des Affaires Communes, des Marchés et des Assurances de l'APN à l'Immeuble CAA (1^{er} étage, Porte 05), Boulevard du 20 Mai, BP 11538 Yaoundé Tél : (237) 222 23 73 16 / 222 23 73 17, Fax : (237) 222 23 73 14 ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> ou tout autre moyen de communication électronique indiqué par le Maître d'Ouvrage.

20 - Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de tentative de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics(MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, ou le Maître d'Ouvrage au numéro (237) 222 23 73 16 / 222 23 73 17.

Fait à Yaoundé, le 13 NOV 2024

Le Directeur Général

AMPLIATIONS :

- MINMAP
- ARMP/JDM
- P/CIPM/APN
- Archives

